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 Buna prietene. Obiectivul studiului din aceasta saptamana este de a arata ca nu toti acceia care se 

cred crestini  a experimentat dragostea transformatoare a lui Hristos, si ca unica forma de a ne intalni cu 

Isus  este sa ne imbracam cu haina de nunta. Dar ce este oare haina de nunta?  

 Pentru a incepe va invit sa analizam Matei 21. Acest  capitol este un capitol interesant. Pana aici 

Domnul Isus a facut tot posibilul ca sa ramana neobservat, chiar si dupa ce a facut unele vindecari, celor 

vindecati continua sa le ceara ca sa nu spuna la nimeni ce le-a facut. Avea nevoie de timp pentru a implini 

misiunea Sa si nu vroia sa grabeasca ultimile evenimente. Dar incepand cu acest capitol, Isus incepe sa se 

arate in public. Ajunge la Ierusalim calare pe un magar, accepta onoarea oferita de popor si recrimina de 

fata cu toti acuzatiile liderilor iudei si a fariseilor. Cu certitudine se implinise timpul si era necesar a 

confrunta liderii cu orbirea spirituala in care se complaceau. Cum au ajuns liderii spirituali atat de 

impietriti?  

 Nimeni nu poate ajunge tocmai in aceasta situatie de la o clipa la alta. Acest proces este un proces 

dureros care dureaza un pic cate un pic, de la o zi la alta. Dumnezeu a vorbit in diferte forme si maniere 

acestor lideri, dar problema lor era ca in toate zilele jonglau cu spiritualitatea si aceasta in loc de a fi un 

avantaj pentru ca aveau tot timpul in atentia lor cerintele divine, s-a transformat in blestem. Acesta este 

pericolul tuturor celor care dintre noi ne jucam de-a spiritualitatea. Ne familiarizam atat cu cele sfinte, 

incat incepem sa pierdem tot mai mult esenta lor, iar cand ajungem sa deschidem ochii este prea tarziu. De 

aceea in loc de a judeca liderii iudei in acele timpuri cred ca ar trebui sa ne uitam in primul rand chiar la noi 

si sa incepem a medita pana la ce punct ne putem juca cu lucrurile sfinte astfel incat sa ajung sa fiu 

insensibil vietii spirituale.  

 Dintr-un anumit motiv, tot ceeace inainte imi parea rau, nu imi mai pare atat de rau. Si daca asa e, 

ce trebuie sa fac?   

   

 Sa mergem la partea a doua a studiului. Este in capitolul 21 din cartea Matei. Aici vedem cum iudeii 

resping pe Tatal,  Fiul si Duhul Sfant. Acum intram in capitolul 22, unde Isus prezinta o parabola pentru a 

arata lipsa de intelepciune a liderilor iudei care nu au acceptat invitatia salvarii. In parabola, regele da un 

ospat de nunta fiului sau si invita pe toti ca sa participe la aceasta sarbatoare. Aceasta parabola nu ar 

trebuie sa fie confundata cu cea a ospatului din Luca 14 in ciuda faptului ca ambele au certe elemente in 

comun. In acesta parabola a nuntii, fiul are o mireasa. Fara indoiala este vorba un simbol al lui Isus si 

Biserica Sa. Dar oare care este raspunsul invitatilor? Prima invitatie nu este acceptata, dar regele nu se 

descurajeaza si trimite din nou pe slujitorii Sai. Aici este simbolizata dragostea lui Dumnezeu care 

intotdeauna este dispus ca sa il primeasca pe pacatos, si sa ii dea o noua oportunitate. Numai ca in aceasta 

a doua oportunitate, unii pleaca la munca lor, altii la afacerile lor, fiecare cu problemele lor si nu accepta 

invitatia regelui. Si mai rau decat atat ca unii chiar omoara pe trimisi. Inca o data rabdarea Regelui care 

intotdeauna invita si asteapta apare din  nou in aceasta parabola.  

  Prietene, Biblia este o carte unde rasuna o permanenta invitatie, o permanenta chemare. De la 

Geneza pana la Apocalips, din Geneza cand Dumnezeu striga, "Adame unde esti? " pana in Apocalips unde 

in ultimile versete din ultimul capitol spune "Şi Duhul şi Mireasa zic: "Vino!" Şi cine aude, să zică: "Vino!" Şi 

celui ce îi este sete, să vină " istoria umanitatii a fost cu Dumnezeu cautand, iubind, invitand iar omul 

fugind, inventand scuze pentru a nu accepta, respingand apelurile Duhului Sfant. Dar acum vorbind despre 

tine, ai raspuns dragostei lui Dumnezeu?  De cand tot inventezi scuze pentru schimbarea inimi tale? 

 



  

 Sa mergem acum la partea a treia a studiului. Regele vazand ca nimeni nu accepta si chiar mai mult 

unii dintre ei omoara pe cei trimisi se supara si trimite sa fie distruse toate acele orase. Sa nu crezi ca de 

aici se poate deduce ca rabdarea lu Dumnezeu este limitata, aici nu este vorba de rabdarea lui Dumnezeu 

ci despre indepartarea omului in asa fel incat nu mai exista forma de intoarcere. Iesind, servii imparatului, 

a adunat pe toti aceeia pe care i-a gasit, buni sau rai, umpland astfel sala de nunta.  

 Sa ne gandim acum la ce a spus regele de cei care a refuzat invitatia Sa. El a spus: "cei care au fost 

ivitati nu au fost demni". Cu nu au fost demni? O prietene dar este evident ca  nimeni nu este demn 

inaintea lui Dumnezeu datorita pacatului care il manjeste, nimeni nu are vre-un merit. De ce atunci regele 

spune ca acele persoane nu sunt demne? Pentru un simplu motiv: au refuzat invitatia Sa. "A venit la ai Sai 

si ai Sai nu l-au primit." . 

  Singura forma de a fi demn nu este a face ceva, ci numai a-L accepta pe Isus in viata ta, " nu prin 

fapte ca sa nu se laude nimeni", ci prin harul rascumparator al lui Isus obtinut prin credinta. Tu poti avea o 

viata corecta si plina de realizari, asa este. Biserica pe acest pamant va continua sa fie formata din buni si 

rai, oi si capre, fecioare intelepte si neintelepte. Nimeni in aceasta viata nu poate sa se creada judecator si 

sa inceapta sa judece, sa selecteze, sa analizeze, singurul care are acest drept este Dumnezeu. Pana la 

venirea Domnului , va trebui sa invatam sa traim cu buni si rai, privind numai la Isus, fara a ne lasa intristati, 

descurajati de cei rai. 

  

 Intram acum in partea a patra a lectiei. Dar inainte de aceasta, haideti sa observam ca pana acum 

nu gasim sa se vorbeasca despre sotie, mireasa nuntii. Poate sa se celebreze o nunta fara mireasa? Sigur ca 

nu. Iata, aici se vorbeste de slujitori care trebuie sa invite nuntasi pentru nunta, se vorbeste de un ospat 

facut pentru invitati cu bucatele cele mai alese, mese pregatite cu toata atentia, dar fara indoiala nu se 

mentioneaza nici macar un cuvant despre mireasa. Deci putem spune ca ospatul nuntii a fost planuit, 

pregatirile terminate, oaspetii invitati, dar ramane sa apara mireasa fara de care nunta nu ar avea nici un 

sens. Unde este mireasa? Stii ce simbol se prezinta aici?  

 Traim in timpul sfarsitului, au trecut 2 secole de cand servii lui Dumnezeu au facut invitatii dupa 

invitatii poporului Sau pentru nunta Mielului. Astazi prietene, mai mult decat oricand venirea Domnului 

este iminenta. Nunta Fiului lui Dumnezeu peste putin timp poate incepe, despre aceasta marturisesc 

Scripturile si semnele implinite. Evrei 1o:37 spune: 

 
 "37"Încă puţină, foarte puţină vreme", şi "Cel ce vine va veni, şi nu va zăbovi." 
  

 Niciodata pana acum acest subiect nu a avut atata actualitate. Totul este pregatit. Mesele pergatite, 

invitatii in asteptare, dar ospatul de nunta inca nu a inceput. Nu este acest tablou chiar imaginea crestinilor 

din vremea sfarsitului? Nu ne gastim chiar in momentul  premergator nuntii Mielului? 

 Acum haideti sa gandim impreuna. Nuntasii ii vedem asezati deja la mese, totul pare perfect dar 

iata ca se intampla ceva impresionant. Textul spune ca "a intrat regele ca sa vada pe nuntasi". Iar acum 

imagineaza-ti regele strabatand sala de nunta pentru a vedea nuntasii, si de-odata, ochii lui se opresc 

asupra unei persoane. Un om este acolo dar fara haina de nunta. La fel ca toti ceilalti acest om a fost invitat 

sa participe la ospat, sa participe la sarbatoarea nuntii fiului, el chiar mai mult a acceptat invitatia, , a intrat 

pe poarta, a patruns in sala de nunta, a luat loc la o masa, dar ii mai lipsea ceva, a venit fara haina de 

nunta.  

 Care este semnificatia haine de nunta? Raspunsul ll gasim in Spiritul Profetiei.  
 
 " Parabola ospatului de nunta are o semnificatie deosebita. Haina de nunta reprezinta caracterul pur si fara 
pata a celor ce il vor intampina pe Isus. Inul subtire reprezinta neprihanirea celor sfinti, este neprihanirea lui Isus fara 
pata, care prin credinta se imparte tuturor celor care o primesc prin credinta"  
       citat din cartea "Harul sau minunat" p 24 

 

 O prietene, haina este caracterul curat al lui Isus Hristos. Atunci pacatos cum sunt as putea gandi: 

"Sunt pierdut!" Dar nu te grabi. Asculta un alt paragraf inspirat: 
 



 " Singuri nu putem procura haina sfinteniei lui Isus, pentru ca toate faptele noastre bune sunt ca o carpa 
murdara. Nu exista si nu avem nimic in noi pentru a acoperi goliciunea departarii de Dumnezeu, de accea trebuie sa 
ne imbracam cu haina tesuta in razboiul cerului, haina perfecta a neprihanirii lui Hristos. Dumnezeu  a facut imense 
pregatiri  pentru  a ne putea prezenta inaintea sa plini de harul Sau fara sa ne lipseasca nimic , in timp ce asteptam 
venirea Sa. Esti pregatit? Te-ai imbracat cu haina cerului? Aceasta haina niciodata nu va acoperi inselaciunea, 
murdaria, imprefectiunea, ipocrizia. Privirea Lui este asupra mea si asupra ta, El intelege intentiile si gandurile inimii 
tale. Putem ascunde pacatele noastre de ochii oamenilor, dar nu de cei a Domnului nostru Isus Hristos. 
       citat din Marturii vol 5 pag 220.221 editia engleza 

 

 Ajungem la finalul studiului vorbind de judecata de cercetare. Terminand profetia celor 2300 de 

seri si dimineti, incepe judecata de cercetare. Nu este posibil sa existe executarea unei sentinte fara sa se fi 

realizat o judecata , asa e?  

 Cum putea regele sa identifice cine are imbracaminte de nunta sau nu, daca nu ar fi fost o judecata 

de cercetare prealabila? Iata aici si simbolistica, aplicatia. Rezultatul judecatii va da imaginea adevaratei 

Biserici a lui Dumenzeu. Ea va fi Mireasa Sa, cei care au fost gasiti curati. 

 Acest proces de investigare se realizeaza in aceste zile, de aceea astazi este ziua vestilor bune, astazi 

este ziua salvarii. Eu te intreb: Cum stai cu haina de nunta? Judecata nu va fi afectata cu nimic de eforturile 

tale, ci numai haina de nunta care nu se poate cumpara ci este darul fara pret al Regelui pentru tine.  

 Cecetatori si arheologi confirma faptul ca pe vremea Domnului Hristos, cand un om bogat casatorea 

pe fiica sa , trimitea invitatii celor cunoscuti, dar pe langa aceasta invitatie trimetea, oferea si o haina de 

nunta pe care cei care acceptau invitatia trebuiau sa o imbrace. Interesant acel om facea invitatia, se ocupa 

cu cheltuielile de nunta si chiar le cumpara nuntasilor si haine speciale. Acest fapt are o semnificatie 

interesanta.  

 Dumnezeu ne face invitatia salvarii, plata tuturor cheltuielilor pacatelor noastre le-a platit El oferind 

ca jertfa pe Fiul Sau platind plata pacatului nostru, si tot El ne da si haina indreptatirii Fiului Sau.  

 Ce minunat, El s-a ingrijit de tot, tot ce ramane de partea noastra este sa acceptam haina minunata 

a caracterului Sau sfant si fara pata. Si interesant ca iata ca intalnim si mireasa din Apocalips care este 

formata din toti aceeia care vom accepta si vom primi haina Mielului.  

 Prietene, Dumnezeu sa te binecuvanteze si nu uita ca salvarea noastra nu se poate face prin 

propriile noastre puteri, ci numai prin ceeace Hristos in marea Sa dragoste a facut pentru noi. 

 Bunul Dumnezeu sa te binecuvanteze cu haina indreptatirii Sale si sa ai parte de nunta Mielului.  


